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C/Vista alegre, 19 - Cornellà de Llobregat - 93 375 41 53  -  FRENTE MERCADO MARSANS              www.boutiquebely.com

Síguenos en Instagram y Facebook
Looks diarios, novedades y promociones 
para estar siempre a la última en moda

Te espero. 
MªCarmen Tenorio Gómez

YERSE · NAF NAF · NEKANE...

¡Nueva Colección!
Otoño-Invierno 

2019/20

Reclamen un tècnic social pel 
barri Pla del Vent-Torreblanca

Un nombrós col·lectiu 
de veïns i veïnes del 
barri Pla del Vent-Torre-

blanca de Sant Joan Despí 
reclama a l’Ajuntament, des 
de fa tres anys, la presència 
o expert/ta de Treball Social 
al barri “donat que n hi ha, 
aproximadament, un total 
de 12 professionals al poble, 
distribuïts en altres barris i 
cap en aquest”, explica Ma-
ria del Pilar Fernández, veï-
na del barri. Segons aquest 
col·lectiu hi ha un total de 
141 persones del barri que 
ja estan rebent atenció de 
Serveis Socials, a més de les 
que no poden desplaçar-se i 
que estem intentant comp-
tabilitzar i localitzar. “El mes 
de juliol hem sostingut di-
verses entrevistes amb la 
primera Tinent Alcalde del 
poble i amb dos regidors, a 
més amb la tècnica de Ser-
veis Socials, Rosa Baixas. La 
resposta que ens donen és 
que no consideren que faci 

falta. Increïble donat que 
en aquest barri hi ha 3.633 
habitants, a part dels que 
poden viure al barri sense 
estar empadronats. Creiem 
que és de justícia que, amb 
aquest nombre d´habitants 
hi hagi, com a mínim, un 
tècnic de Serveis Socials al 
barri”, diu Fernández. A més 
considera que “tots el veïns 
censats paguem els nostres 
impostos rigorosament i 
considerem del tot injust no 
disposar d´un professional 
de Serveis Socials al barri”. 

Segons els veïns es trac-
ta d’un barri allunyat del 
centre cívic on obliguen 
als usuaris i usuàries a 
desplaçar-se per sol·licitar 
aquesta atenció  “i el més 
trist és que existeix un 
centre cívic al barri on es 
podria fer l´atenció sense 
problemes. Considerem 
que l´Ajuntament comet un 
greuge comparatiu. Sembla 
que som bons per pagar 
impostos, però no per re-
bre els serveis municipals. 
És bastant trist evidenciar 
que, una vegada elegits 
s´han oblidat d´escoltar a 
la ciutadania”, conclou.

Resposta
Des del Departa-
ment d’Acció Social de 
l’Ajuntament de Sant Joan 
Despí es considera que “el 
municipi acompleix la ràtio 
establerta per la Llei de 
Serveis Socials 12/2007 res-
pecte al personal de treba-

lladores i educadors socials, 
arribant a tota la ciutadania 
de forma accessible” i afe-
geix que “és personal molt 
qualificat i especialitzat per 
donar resposta a les caracte-
rístiques de la població que 
atenen. Realitzen visites a 
domicili, especialment a les 
que presenten dificultats 
de mobilitat.”. D’altra ban-
da, sobre la qüestió que es 
planteja, el consistori afir-
ma que “totes les peticions 
s’han estudiat i atès des del 
Departament d’Acció Social 
per resoldre els dubtes i 
angoixes referides a l’àmbit 
social. Fa un parell de mesos 
hi va haver una trobada 
amb associacions de veïns i 
veïnes del municipi on es va 
informar de la situació gene-
ral del servei aportant dades 
per barris, franges d’edats i 
d’atenció dels serveis socials 
que van constatar que no hi 
ha una necessitat que justifi-
qui la demanda plantejada.”

Foto: Arxiu

Activistes de drets humans 
visiten Gavà i Esplugues 

Esplugues Gavà han participat, un any més, en el 
projecte Ciutats Defensores dels Drets Humans –
impulsat per diferents organismes públics catalans 

i associacions de cooperació, en què participen una 
quinzena de municipis– amb una trobada entre activistes 
pels drets humans de diferents llocs del món i alumnes de 
centres escolars locals. L’acte de cloenda s’havia de celebrar 
el 16 d’octubre a Sant Joan Despí però es va suspendre. 

El Prat es dota d’un Reglament 
de Participació Ciutadana 

L’Ajuntament del Prat ha aprovat un Reglament de 
Participació Ciutadana que estableix el règim jurídic i les 
diferents modalitats, procediments i instruments que 

regeixen la participació ciutadania en l’àmbit municipal. El 
Reglament detalla quins són els principis que han de regir la 
participació ciutadana i explica quins són els instruments que 
les persones i els col·lectius de la ciutat tenen al seu abast per 
prendre part del procés d’elaboració de les polítiques locals.

Comença la temporada de     
caça a Sant Just Desvern

La temporada de caça al Parc de Collserola va començar 
el 19 d’octubre amb cinc dies establerts per a la caça 
major (batudes de porcs senglars) i 17 dies per a la caça 

menor (caça de conills, tudons, tords i becades). Durant els 
dies de caça major, es senyalitzaran i tancaran els camins 
de les zones on es fa la batuda a la Vall de Sant Just, prèvia 
autorització de l’Ajuntament. La zona quedarà controlada 
pel Cos d’Agents Rurals, amb la col·laboració dels guardes 
del Parc de Collserola i la Policia Local de Sant Just Desvern.

El col·lectiu considera que hi ha una discriminació amb altres zones, i el 
consistori santjoanenc pensa que no hi ha necessitat que ho justifiqui

SOCIETAT

El centre Caviga arriba 
als quinze anys de vida
Es va crear amb la finalitat de promocionar i fomentar la integració 
laboral i social de les persones adultes amb discapacitat psíquica.

El centre ocupacional Ca-
viga, que fomenta la inte-
gració laboral i social de 

persones amb discapacitat 
psíquica, celebra quinze anys 
de vida. Per aquest motiu 
es van organitzar diverses 
activitats commemoratives. 
El centre ocupacional es va 
crear l’any 2004 per acord 
dels ajuntaments de Caste-

lldefels, Viladecans, Gavà i 
el Consell Comarcal del Baix 
Llobregat, amb la finalitat 
de promocionar i fomentar 
la integració laboral i social 
de les persones adultes amb 
discapacitat psíquica. Actual-
ment, el centre, ubicat a la 
zona de Can Calderón, té una 
capacitat assistencial de 90 
places adreçades a persones 

amb una discapacitat psíqui-
ca valorada en un 65% o més 
per la Generalitat i que viuen 
a les poblacions de Caste-
lldefels, Gavà i Viladecans. 
Disposa del Servei de Teràpia 
Ocupacional i del Servei Ocu-
pacional d’Inserció que ofe-
reixen ajustament personal, 
social i ocupació terapèuti-
ca. Els usuaris i usuàries del 

centre són persones amb un 
grau d’afectació que no els 
permet plantejar-se una inte-
gració a l’empresa ordinària, 
ni tampoc, de moment, a un 
centre especial de treball. 
Per aquest motiu al Centre 
Ocupacional Caviga -el nom 
del centre és un acrònim de 
les poblacions que el van 
crear, Castelldefels, Gavà i 
Viladecans-, s’ofereix als 
usuaris una atenció diürna 
de tipus rehabilitador, a fi 
que puguin assolir la seva 
màxima integració social.

Programa

Les activitats programades 
sempre obeeixen a un pro-

grama individualitzat que 
pretén donar resposta a les 
necessitats i desigs de cada 
persona. El centre compta 
amb servei de menjador, 
transport, atenció psicolò-

gica, atenció social i aten-
ció familiar. A més, des de 
2008, disposa d’una sala 
d’informàtica, d’una zona 
lúdic-esportiva i d’un espai on 
realitzar tasques de jardineria.

Foto: Caviga
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SOMOS ESPECIALISTAS 
EN ARMARIOS A MEDIDA 

Avda. Can Batllori, 24 · Tel. 93 658 44 51 · abitareviladecans@hotmail.com www.mueblesabitareviladecans.com

Viladecans

Ens adaptem a tots els espais creant ambients decoratius únics, aprofitant al màxim totes les opcions d'espai.

LIQUIDACIÓN TOTAL DE EXPOSICIONES
(POR RENOVACIÓN)
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HERMANOS MORENO DÍAZ Reformas y Construcciones desde 1999

C/Teide,10 - L'HOSPITALET · ryjmoreno99@gmail.com

Albañilería · Fontanería · Carpintería · Electricidad · más...

Presupuestos 
sin 

compromiso

OFERTA BAÑO COMPLETO
TOTAL 3.500€ 

Baño completo 3.500€
Azulejos y pavimento 
Techo e iluminación
Mueble 70, wc y grifería
Plato de ducha y mampara de 100
Mano obra, materiales e instalac.

Instalación Luz nueva 2.900€

OFERTA COCINA COMPLETA
TOTAL 6.500€
Cocina completa 6.500€
Azulejos y pavimento
Techo e iluminación
4m/l mobiliario y granito nacional
Electrodomésticos
Mano obra, materiales e instalac.

 +info. Ver web:  www.reformasmoreno.es

 Fijo. 93 449 56 51
      607 522 680

WathsApp
Síguenos en Facebook
Reformas Moreno Díaz

Pintar piso en blanco 65m2 aprox. 950€

Depressió
Fòbies
Ansietat
Estrés
Inseguretat i autoestima
Fracàs escolar
Adolescència
Problemes de Parella
Dol

Les Torres, 3
08970 Sant Joan Despí
www.psicoars.com

TRABAJANDO EMOCIONES

Un grupo de personas se reúne para trabajar 
conjuntamente diferentes temáticas bajo la 
tutela de un dinamizador.

Así Mujeres prImerizas se reúnen para 
conversar, compartir y gestionar las inquietudes, 
preocupaciones e interrogantes que les surgen 
alrededor de su inminente maternidad, su 
conexión con el bebé y su cuidado, la formación 
de una familia, el cambio corporal que han sufrido, 
la distancia del mundo laboral, la inclusión de las 
familias de origen,...etc.

Personas mayores de 50 años con necesidades 
de un cambio laboral, estamos hablando de un 
colectivo de personas que han pasado más de 15 
años en la misma empresa y que por distintas causas 
tienen que volver a insertarse en trabajos nuevos 
moviéndose hacia una dimensión desconocida .

Padres de adolescentes que necesitan un soporte 
de acompañamiento terapéutico por problemática 
que están viendo y viviendo con sus hijos.

Personas que han de superar una separación 
traumática y quieren trabajar de forma grupal 
la digestión y puesta en marcha de una nueva 
página en sus vidas.

Estos son algunos de los grupos terapéuticos que 
ofrecemos desde nuestro centro con el objetivo 
de dar a las personas un lugar donde su bienestar 
es una prioridad así como el crecimiento 
emocional que cada situación particular aporta.

Nos envuelve una sociedad altamente marcada 
por el aislamiento emocional que generan las 
nuevas tecnologías, hemos de plantearnos cómo 
acercarnos, cómo compartir, cómo ir en busca de 
soluciones y cómo escuchar distintas soluciones 
a realidades con algún factor común .

Equip Centre ARS

SOCIETAT

Segons l’Observatori Co-
marcal, el territori pre-
senta el 2018 un saldo 

migratori de 7.611 persones. 
Aquest saldo es manté en 
positiu per quart any con-
secutiu, i es manté així la 
seva tendència d’augment. 
El moviment migratori amb 
l’estranger és el principal 
protagonista d’aquest in-
crement, i veu un major 
augment de les entrades en 
comparació amb les sorti-
des. Aquest fet ha provocat 
que el saldo migratori amb 
l’estranger del Baix Llobre-
gat l’any 2018 sigui de 7.215 
persones. El saldo de la co-
marca amb municipis de la 
resta d’Espanya torna a ser 
lleugerament negatiu (-616 
persones el 2018). El saldo 
migratori de la comarca 
amb la resta de Catalunya, 

no obstant, és positiu i es 
manté en segon lloc com a 
component pel que fa al sal-
do migratori, només superat 
pel saldo amb l’estranger.

Variacions
Dintre de les migracions 
amb la resta de Catalunya, 
destaquen les variacions re-
sidencials amb la província 
de Barcelona (+1.818), ja que 

amb la resta de províncies de 
Catalunya la comarca presen-
ta un saldo negatiu de -806 
moviments. Els moviments 
interns (canvis de residència 
entre municipis de la mateixa 
comarca) han sigut 12.457. 
Aquests han crescut respecte 
a l’any anterior. D’altra ban-
da, l’estructura demogràfica 
de les persones migrants es 
caracteritza per una concen-

tració en els grups d'edat de 
20 a 44 anys (que represen-
ten el 55% del total de mo-
viments) i una alta mobilitat 
de la població amb naciona-
litat estrangera (el 43% del 
total de les variacions resi-
dencials de la comarca l'any 
2018 han estat protagonit-
zades per estrangers, quan 
el seu pes sobre el total de la 
població és del 9,6%).

El 2018 va seguir creixent el 
saldo migratori a la comarca    
Les obres d’urbanització començarien el primer semestre de 2020 i tindrà més 
de 26.800 m2 de zones verdes, 1.059 de protecció oficial i 795 de lloguer

Foto:  Arxiu

El nombre de naixements 
continua baixant i amb 
tota probabilitat tindrà 

continuïtat en els propers 
anys, segons les estimacions 
de l’Institut d’Estadística 
de Catalunya. L’any passat 
es van produir 6.620 naixe-

ments al Baix Llobregat, que 
significa una disminució res-
pecte l’any anterior en 413. 
D’altra banda, segueix pujant 
l’edat mitjana a la maternitat, 
que se situa en els 32,3 anys. 
Si es comparen les taxes bru-
tes de natalitat, és a dir, els 

naixements posats en relació 
amb el total de població, es 
veu com aquest indicador 
també disminueix en relació 
amb l’any anterior i es situa 
en 8,1 naixements per cada 
1.000 habitants. L’indicador 
conjuntural de fecunditat, 

o nombre mitjà de fills per 
dona, ha baixat fins a 1,28 
fills per dona l’any 2018. 
Mentrestant, l’any 2018 
l’edat mitjana a la maternitat 
s’ha situat en el seu màxim 
històric, els 32,3 anys, i la 
moda (l’edat en què s’han 
produït més naixements) 
ha sigut els 33 anys. A més, 
l'edat mitjana a la materni-
tat en les dones espanyoles 
és de 32,9 anys, mentre que 
en les estrangeres és de 30,3 
anys. El nombre de naixe-
ments de mare estrangera 
suposa el 22,4%  del total. 

Els naixements al 
Baix Llobregat van 
disminuir el passat any    
Es van produir un total de 6.620 i va pujar  
l’edat mitjana a la maternitat (32.3 anys)

Renoven l'ajut als refugiats

L’Ajuntament del Prat ha renovat el seu compromís 
amb “Benvingudes Refugiades”, un projecte en comú 
amb la Comissió Catalana d’Ajuda al Refugiat (CCAR) i 

la Fundació Bancària "la Caixa", que té per objectiu donar 
suport a l’acollida i a la inclusió de les persones refugiades 
i sol·licitants d’asil, en situació de vulnerabilitat i risc 
d’exclusió social a la nostra ciutat.

S'activa l'Operació Can

D urant tot el mes d'octubre es desenvoluparà a Esplugues 
l'Operació Can. L'objectiu de la campanya és detectar, 
denunciar i corregir les conductes associades amb una 

tinença o conducció dels gossos de manera incívica aplicant 
tolerància zero davant les conductes més greus. La campanya 
respon al compromís recollit en el Pla Local de Seguretat i a 
les queixes reiterades i fonamentades de la ciutadania.

Foto:  Arxiu
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El Consell Comarcal adjudica un total 
de 9.409 ajuts de menjador escolar 
S’han incrementat prop de 1.000 beques respecte l’inici del curs passat

El Consell Comarcal del 
Baix Llobregat ha adju-
dicat 9.409 ajuts de men-

jador escolar que s'adrecen 
a l'alumnat amb neces-
sitats socioeconòmiques 
de segon cicle d’educació 
infantil, primària i secun-
dària obligatòria de centres 
sufragats amb fons públics, 
i suposa un increment de 
prop de 1.000 beques res-
pecte l'inici del curs passat. 
Els ajuts aprovats cobriran el 
50% o el 100% del cost del 
menjador escolar i han tin-
gut un cost de 5.717.160, 50 
euros Enguany s'ha rebut un 
total de 13.608 sol·licituds. 
L'alta demanda, que va 

coincidir amb l'inici de la 
crisi econòmica, es manté 
després d'una dècada atès 
que en els darrers anys s'han 
produït dos factors princi-
pals: la precarietat laboral i 

l'alt preu de l'habitatge. Cal 
destacar que un 49% del 
total de la demanda d'ajuts 
està en seguiment i/o en 
intervenció dels serveis so-
cials municipals. Per tant, a 

les famílies que presenten 
alguna desestructuració 
familiar i/o social se sumen 
aquelles, que tot i que tre-
ballin, disposen d'uns in-
gressos baixos per fer front 

a les despeses bàsiques, i 
en conseqüència estan en 
risc de patir algun tipus de 
pobresa.

Espai educatiu
El menjador és un espai 
educatiu i integrador que 
ha de garantir la igualtat 
d'oportunitats a l'escola. 
Es necessari una millora 
dels llindars econòmics per 
accedir a un ajut, i en espe-
cial millorar la situació dels 
ajuts de les famílies mono-
marentals. Aquestes repre-
senten un 13% del total 
de les sol·licituds i són una 
mostra de la feminització 
de la pobresa.  

Fotos: Arxiu

Cornellà de Llobregat debat  
la implantació de l’FP Dual   

El curs 2017-2018, 4.018 empreses catalanes van tenir un 
conveni d’FP Dual amb el Departament d’Ensenyament, el 
0,65% del total. Una xifra que, segons un informe elaborat 

per la UAB, és encara petita perquè un 37% de les 1.000 
empreses consultades consideren que el procés té un excés de 
burocràcia. L’estudi es va presentar al V Fòrum de l’Aliança per 
l’FP Dual al Museu de les Aigües de Cornellà de Llobregat.

Adhesió a la Declaració per una 
Agenda Urbana de Catalunya 

El Ple de Sant Boi va aprovar l'adhesió del municipi a 
la Declaració per una Agenda Urbana de Catalunya. 
L'Ajuntament valora que aquest instrument de planificació 

estratègica situa en el centre del debat públic les polítiques 
urbanes vinculades als Objectius de Desenvolupament 
Sostenible (ODS) de l'Agenda 2030. Uns objectius que guiaran 
també les polítiques de Sant Boi durant els propers anys.

Millora la satisfacció entre
els usuaris de Trambaix

L'Estudi de Satisfacció de Viatgers de TRAM mostra que 
la satisfacció espontània dels usuaris i de les usuàries de 
Trambaix millora respecte l'últim any, i supera totes les 

puntuacions d'anys anteriors. L'Índex de Qualitat Percebuda 
de Trambaix augmenta de manera important i aconsegueix 
establir una puntuació mitjana que supera els 8 punts (8,35).  
El perfil d'usuari és una dona de 41 i 64 anys (58%).

El govern vicentí des-
tina 30.000 euros a 
donar suport als i les 

alumnes d'estudis posto-
bligatoris. Aquest curs ha 
posat en marxa dues con-
vocatòries d’ajuts enca-
minades a aquest sentit. 
Recentment ha aprovat 
una nova convocatòria 
d’ajuts per a les entitats 
socieducatives del muni-
cipi que duguin a terme 
programes d’orientació i 
acompanyament a joves 
en situació socioeconò-
mica desafavorida i que 
estiguin cursant estudis 
postobligatoris.

Ajuda a alumnes

Begues s'agermana amb el 
municipi nicaragüenc del Sauce   

Begues i el municipi nicaragüenc del Sauce s'agermanaran. 
Així ho han rubricat les alcaldesses de les dues poblacions, 
Mercè Esteve i Rosa Valle, respectivament, durant la visita 

institucional que una delegació del país centreamericà ha 
realitzat a Catalunya. Ja fa anys que Begues i El Sauce mantenen 
llaços d'amistat i de col·laboració, especialment a través de 
l'ONG beguetana Cooperació en Acció.

Gavà, a la directiva de la Xarxa 
de Ciutats i Territoris Creatius 

L'Ajuntament de Gavà és vocal de la Xarxa de Ciutats i 
Territoris Creatius d'Espanya, de la qual en forma part des 
del 2016. La vocalia estarà representada per l'alcaldessa 

Raquel Sánchez. La renovació de la Junta Directiva va tenir 
lloc en el decurs de la Sisena Reunió de la Xarxa. A més a la 
trobada es va presentar el Pla Estratègic de Transformació 
2020-2024 i el pla d'acció per al pròxim exercici. 

Les Jornades de Pau i Solidaritat 
parlen de reduir les desigualtats 

Del 8 al 27 d'octubre, el Consell Municipal de Pau i 
Solidaritat de Castelldefels organitza la 30a edició de 
les Jornades de Pau i Solidaritat, amb activitats per a 

totes les edats, centrades a sensibilitzar sobre la importància 
de la reducció de la desigualtat al món, vertebrada en tres 
eixos: Fi de la Pobresa, Fam Zero, i Salut i benestar (objectius 
de desenvolupament sostenible). 

El nou polígon de Les Licorelles 
serà aviat una realitat a Molins de Rei 
El Ple va aprovar el Pla urbanístic en uns terrenys on s’instal·larà l’empresa DSV

El Ple municipal de Mol-
ins de Rei va aprovar el 
Pla urbanístic del sector 

industrial de Les Licorelles 
amb els vots favorables 
d’ERC. Junts per Molins i PSC 
i les abstencions de CUP, 
Molins Camina Podem, Mo-
lins en Comú i Ciutadans. El 
resultat és que aviat es co-
mençarà a construir un po-
lígon que acollirà a una im-
portant empresa danesa del 
sector logístic i que donarà 
feina a més de 200 persones, 
segons fonts municipals.

Desembarcament
L'empresa que té previst 
instal·lar-se és DSV, que amb 
la seva inversió continua 

amb la seva política expansi-
va. El grup immobiliari indus-
trial Goodman ha anunciat 
la construcció d'una nova 
plataforma logística per a 
l’empresa danesa que li per-
metrà consolidar les seves 
operacions a la província de 

Barcelona (és una zona estra-
tègica a només 15 quilòme-
tres del centre de Barcelona, 
amb accés a les autovies A-2 
i AP2). El desenvolupament, 
de 46.000 m2, contempla 
unes instal·lacions cross-
dock i un magatzem logís-

tic multinivell, amb més de 
deu metres d'altura lliure 
en cadascun d'ells. A més, la 
solució de Goodman con-
templa el desenvolupament 
de dos edificis connectats: 
una instal·lació de 14.000 m2 
per a l'àrea de transport i un 

segon edifici multinivell de 
32.000 m2 per al negoci lo-
gístic. Tots dos espais incor-
poraran un sistema de ges-
tió de l'edifici que permetrà 
controlar i gestionar els con-
sums d'energia, electricitat 
i aigua, a més d'il·luminació 
LED i estacions de càrrega 
elèctrica per a vehicles.

Sostenibilitat
Goodman ha convertit la 
sostenibilitat en una priori-
tat per al seu projecte, que 
portarà a la recuperació de 
més de 100.000 m2 d’espai 
verd. Goodman cedirà a les 
autoritats locals les àrees 
verdes que formen part del 
"Pac Natural de Collserola".

Fotos: Goodman-Aj. Molins de Rei

L’estació de tren de 
Molins de Rei afron-
tarà aviat una im-

portant remodelació. 
RENFE invertirà 5,1 mi-
lions d’euros per fer la 
instal·lació totalment 
accessible, per millorar 
els serveis i per poder 
acollir trens amb més 
capacitat. Les obres co-
mençaran abans d’acabar 
l’any i tenen un termini 
d’execució previst de 14 
mesos. Les obres es faran 
sense provocar altera-
cions del servei, si bé no 
es descarta que puntual-
ment pugui haver-hi al-
gun ajustament d’horari.

Remodelació
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Habitatge, protecció agrícola i 
mobilitat, demandes de la ciutadania  
Aquestes van ser les aportacions principals durant el debat que es va realitzar  
a Sant Feliu en el marc del procés participatiu de la Vall Baixa i l’Ordal

El 25 de setembre es va 
celebrar a Sant Feliu 
el debat ciutadà del 

procés participatiu del Pla 
director urbanístic metro-
polità (PDU) corresponent 
a l'àmbit de la Vall Baixa i 
l'Ordal (Begues, Castellbis-
bal, Cervelló, Corbera, Mo-
lins de Rei, Pallejà, la Palma 
de Cervelló, el Papiol, Sant 
Andreu de la Barca, Sant Cli-
ment, Sant Feliu, Sant Vicenç 
dels Horts, Santa Coloma de 
Cervelló i Torrelles). A la ses-
sió de treball per taules es 
van tractar cinc temàtiques: 
Infraestructura verda (es va 
defensar la regulació de l'ús 
del sòl amb la finalitat de 
protegir les terres agrícoles, 
forestals, fluvials i de vora, 
davant la pressió urbanís-
tica. En aquesta línia, es va 

proposar la dinamització de 
l'activitat econòmica de les 
àrees agrícoles per prevenir 
l'abandonament d'aquest 
sector i la degradació dels 
terrenys. L'estructura blava 
també van ser objecte de 
debat, amb la proposta de 
la cura i la qualitat dels mar-
ges de rius, rieres i canals); 

Cohesió social i habitatge (es 
va argumentar que cal plani-
ficar una diversificació dels 
usos de l'espai públic que 
potenciï el comerç local, els 
equipaments de proximitat 
i els espais verds. L'habitatge 
va ser el gran tema, amb el 
lloguer social com a deman-
da principal i un "urbanisme 

que avantposi l'interès comú" 
i limiti el creixement expan-
siu de les ciutats al servei de 
promotors privats que no 
garanteixen un habitatge 
accessible); Mobilitat (es va 
considerar que cal situar el 
vianant al centre, recuperant 
camins naturals i plantejant 
una mobilitat i infraestruc-
tures que donin resposta als 
nous models emergents. So-
bre les connexions del terri-
tori, es va proposar repensar 
les infraestructures i fomen-
tar una mobilitat en xarxa i 
no radial; Desenvolupament 
econòmic i social: (es va fer 
una aposta per la protecció 
dels mosaics agroforestal i 
agrari com a activitat produc-
tiva davant la pèrdua creixent 
d'aquesta activitat i la venda 
de sòl com a única opció. 

Una altra qüestió que es va 
recollir a la taula és donar 
valor de patrimoni històric 
a les infraestructures blaves 
(relacionades amb l'aigua). 
El turisme va ser un altre fac-
tor de debat, amb propostes 
com "noves ofertes de turis-
me actiu i cultural en altres 
zones de l'àrea metropolita-
na per descongestionar Bar-
celona");  i  Cicle de matèria i 
energia (es va fer èmfasi en 
la rehabilitació de les edifi-
cacions en comptes de fer 
noves construccions que 
generin més expansió urba-
na, i es va posar en valor la 
massa forestal com a pulmó 
metropolità. Les energies re-
novables, la preservació dels 
aqüífers i l'augment de la 
permeabilitat dels sòls van 
ser altres temes recurrents).

Fotos: AMB

Comencen a dissenyar a 
Esplugues una ludoteca mòbil    

Esplugues de Llobregat ha creat l'Urbact Local Group 
(ULG), un grup format per representants d'entitats, 
escoles i centres de referència ubicats a la ciutat, a més 

de personal municipal i responsables polítics, per impulsar 
un projecte basat a fomentar el joc com a factor de cohesió 
social. De moment, el grup s'ha reunit per decidir com serà 
la ludoteca mòbil que l'Ajuntament té previst impulsar.

  
Estudi de millores urbanes a la 
BV-2421 a la Palma de Cervelló 

La Diputació ha realitzat un estudi per a la implantació 
d'una rotonda, d'un pas semaforitzat i un tercer carril 
a la carretera BV-2421, dins el municipi de la Palma de 

Cervelló. El projecte vol donar resposta a la implantació 
de mesures per millorar els accessos i la seguretat en 
aquest vial. L'estudi preveu una inversió d’1.935.349 
euros pel conjunt d'actuacions a realitzar.

Raquel Sánchez s'oposa a la 
modificació de l'Aeroport

L'alcaldessa de Gavà, Raquel Sánchez, ha reafirmat 
la postura de l’Ajuntament en contra de “qualsevol 
modificació de l’operativa actual de pistes de 

l’aeroport o qualsevol canvi en la infraestructura que 
pugui anar en detriment de la qualitat de vida dels veïns 
i veïnes de Gavà”. L’actual sistema operatiu és el resultat 
dels consensos aconseguit entre el territori i l’Aeroport.

Esplugues tindrà un nou 
equipament universitari 
El Ple va aprovar per unanimitat la construcció           
sobre un solar darrera de la masia de Ca N'Oliveres

El ple ordinari celebrat el 
passat 18 de setembre, 
va aprovar provisional-

ment i per unanimitat el 
Pla especial de concreció 
d’ús i ordenació volumètri-
ca de la parcel·la propietat 

municipal situada al carrer 
Sant Mateu, número 2 qua-
lificada per a equipaments 
comunitaris de nova crea-
ció, clau 7b, amb l’objectiu 
que en aquesta parcel·la s’hi 
pugui construir un equipa-

ment docent de caràcter 
universitari que completi 
l'oferta educativa del mu-
nicipi. En nom del govern 
municipal el portaveu del 
PSC, Eduard Sanz, va re-
marcar que “l’Ajuntament 

d’Esplugues ha pres la ini-
ciativa d’impulsar la deter-
minació d’usos d’edificació 
en aquest solar del darrere 
de la masia de Ca N’Oliveres” 
que “ajuden a la formació 
dels nostres joves i significa un 
revulsiu en activitat econòmi-
ca. És important per completar 
la dotació del miniclúster que 
estem treballant i el desenvo-
lupament econòmic de la ciu-
tat. Ajuden a la formació dels 
nostres joves i significa un re-
vulsiu en activitat econòmica."

Foto: Aj. Esplugues

El passat 8 d’octubre es 
va celebrar al Prat de Llo-
bregat el segon debat 
ciutadà del procés par-
ticipatiu del Pla director 
urbanístic metropolità 
(PDU), corresponent a 
l’àmbit del Delta del Llo-
bregat i el Continu Urbà, 
que aplega, a més del 
Prat de Llobregat com a 
seu, els municipis de Cas-
telldefels, Cornellà, Esplu-
gues, Gavà, l'Hospitalet,  
Sant Boi, Sant Joan Despí, 
Sant Just Desvern i Vilade-
cans. Els participants van 
defensar la conservació 
del Parc Agrari, i van recla-
mar un parc d’habitatge 
públic de lloguer, mobi-
litat en xarxa i no radial, i 
comerç de proximitat.

Parc Agrari

Foto: Aj. Castelldefels

Augmenta el nombre de 
regidores al Baix Llobregat
El percentatge d’alcaldesses a la comarca segueix sent 
el 33,3%, que no supera la igualtat mínima establerta

L’Observatori Comarcal 
del Baix Llobregat, amb 
el suport del Consell de 

les Dones del Baix Llobregat, 
va presentar la segona part 
de l’informe sobre l’accés de 
les dones a la vida política, 
que pretén analitzar quina és 
la distribució segons gène-
re dels membres electes als 
ajuntaments de la comarca i 
al Consell Comarcal del Baix 

Llobregat. La primera part 
de l’informe es va presentar 
el passat mes de juliol, i ana-
litzava la composició de les 
candidatures a les eleccions 
locals. D’aquest informe es 
desprèn que dels 538 repre-
sentants locals escollits en les 
darreres eleccions municipals 
2019 del Baix Llobregat, 250 
són dones. Aquesta xifra, per 
primera vegada, supera el 

40% mínim exigit per la llei 
d’igualtat dones i homes del 
2007 en la configuració de 
llistes. Si s’observa l’evolució 
de la constitució dels plena-
ris municipals, la presència 
de regidores creix de manera 
progressiva. D'altra banda, 
el percentatge d’alcaldesses 
a la comarca continua sent 
el 33,3%, no superant el cri-
teri mínim d’igualtat que és 

del 40%, però deu punts per 
sobre de la mitjana catalana 
que se situa en el 23%. Pel 
que fa a les regidores, cal as-
senyalar que s’arriba enguany 
al 46,5%, percentatge quatre 
punts per sobre de la mitjana 
catalana, que està en el 42%.

Consell Comarcal

La composició del Consell 
Comarcal també reflecteix 
l'evolució vers la paritat. El 
percentatge de conselleres 
se situa en un 43,6% i la pre-
sidència l’ocupa una dona. 

En 40 anys d’ajuntaments 
democràtics continuats s’ha 
aconseguit assolir la paritat 
en la representació al Baix 
Llobregat, excepte pel que 
fa a les alcaldesses que en-
cara s’està lluny, com a la 
resta de Catalunya.
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OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior núm. 23-24 
del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet

CALDERAS DE CALEFACCIÓN MÁS SEGURAS, MÁS PEQUEÑAS
Y DE MENOR CONSUMO, TOTALMENTE AUTOMÁTICAS

Thema CONDENS
25

55 €/mes

ECOTEC
VMW ES 246/5-5

51 €/mes

CERAPUR comfort
ZWBE 25-3C

51 €/mes

NEODENS PLUS
24/24F ECO

46 €/mes

la nueva calefacció

TODO INCLUIDO: caldera, 
instalación e IVA incluido

PAGO AL CONTADO 9% 
DESCUENTO

Disponemos de todos los  
modelos y potencias de calderas

¡¡PLAN “RENOVE” CALDERAS-CALEFACCIÓN!!

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 93 490 96 45

nueva 

CALDERAS DE CONDENSACIÓN

3 añossin interesesy sin entrada

0%

CONSULTAS Y OFERTAS EN NUESTRA WEB:

www.moherclima.com

El Baix Llobregat arriba als 61 
Punts d'Informació Turística   

El Parc Arqueològic Mi-
nes de Gavà va ser la 
seu de l’acte de lliura-

ment dels distintius a les 
61 empreses certificades 
com a Punt d'Informació 
Turística del Baix Llobre-
gat. L'acte va comptar amb 
la presència de Raquel 
Sánchez, alcaldessa de 
Gavà, va destacat que el 
lliurament dels distintius 
PIT “suposen la constata-
ció d’un treball conjunt de 
fa anys. Quan es parlava de 
turisme tots teníem clar 
que la marca Barcelona 
era molt important però 
molts municipis de la co-
marca ens vam plantejar 
fer la nostra pròpia mar-
ca, donar-nos a conèixer 
perquè sens dubte tenim 
actius i molt importants”. 
D’altra banda, el Diputat 
Delegat de l’Àrea de Turis-
me de la Diputació de Bar-
celona, Juan Luis Ruiz,va 
manifestar que l’acte de 

lliurament de distintius 
és “un reconeixement a la 
voluntat i a la feina feta 
pels 61 participants de la 
convocatòria 2019 d’un 
projecte conjunt de la Di-
putació i el Consorci de Tu-
risme del Baix Llobregat”. 
Però també, ha afegit que 
“és un reconeixement al 
propi programa i al propi 
projecte que té com a ob-
jectiu bàsic millorar la ca-

pacitat d’acollida dels visi-
tants a la nostra comarca”. 
Mentrestant, la presidenta 
del Consorci de Turisme 
del Baix Llobregat, Eva 
Maria Martínez, va assegu-
rar que “El Baix Llobregat 
està de moda”, destacant 
el nombre de persones 
“rellevants del món de la 
música i de l’esport que 
estan donant notorietat a 
la nostra comarca."

Fotos: Aj. Gavà

Primeres obres de soterrament 
de les vies del tren a Sant Feliu 

A causa de les obres de soterrament que Adif preveu 
que s'iniciïn a finals d'aquest any es van realitzar 
petites actuacions d'adequació de serveis públics 

a les zones properes a la traça ferroviària en el pas pel 
nucli urbà de la ciutat. Durant les properes setmanes 
s'iniciaran altres treballs previs per a l'adequació dels 
serveis públics afectats pel soterrament (es preveu 
l'afectació a les xarxes d'Aigües de Barcelona, Endesa, 
Correus, entre altres companyies).

Sant Vicenç incrementarà el 
nombre de policies locals

L'Ajuntament de Sant Vicenç dels Horts reforçarà en un 
futur proper la seguretat al municipi baixllobregatí 
i, especialment, al barri de Can Ros, després de 

diversos episodis de violència i delinqüència.. Es va 
pressupostar l’increment de diners necessari (es preveu 
un increment de 360.000 euros) per cobrir la totalitat de 
la plantilla orgànica de la Policia Local. Això permetrà 
contractar 5 agents i 2 caporals més, fins arribar a cobrir 
les 47 places de policia de la plantilla orgànica.

Solidança guanya el premi 
l’Ateneu Cooperatiu del Baix 

La Sala de Plens del Consell Comarcal l’acte de lliurament 
de la segona edició del premi Ateneu Cooperatiu 
del Baix Llobregat 2018-19. L’entitat guanyadora del 

primer premi valorat en 2.500 euros, va ser per l'entitat 
sanjustenca Solidança E.I. El segon reconeixement va ser 
pel CPS Francesc Palau (El Prat). I el tercer premi va ser per 
la Fundació Cassià Just, de Sant Boi de Llobregat.

Durant l'acte, que es va celebrar al Parc Arqueològic Mines de Gavà, 
es van lliurar els distintius a empreses cerficades privades o públiques 

SOCIETAT

El Consorci de Turisme 
del Baix Llobregat va 
posar en marxa l'any 

2016 el programa PIT 
(Punts d'Informació Tu-
rística), en col·laboració 
amb la Diputació de Bar-
celona. Té com objectiu 
ampliar la xarxa d’oficines 
de turisme amb altres es-
pais, empreses i entitats 
de la comarca. Es tracta 
d'establiments (públics 
o privats) que tenen con-
tacte directe amb el tu-
rista, que exerceixen una 
funció informadora en 
cobrir aquells horaris i te-
rritoris que no ho fan les 
oficines. Alhora, aquests 
punts completen el ser-
vei que ofereixen al turis-
ta, donant un valor afegit 
a través de proporcionar 
informació turística per a 
continuar la seva estada.

Des del 2016
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EL MES EN IMATGES

La Xarxa de Rescat de Fauna Marina de la Generalitat va 
confirmar el primer niu de tortuga babaua de la temporada 
al litoral català. Va ser localitzat a Castelldefels, Van ser 
traslladades a les instal·lacions de la Fundació CRAM.

Sant Vicenç dels Horts va ser la capital de la cuina tradicional 
catalana. Professionals de la restauració i de la pastisseria de 
la comarca i Catalunya es van donar cita en la inauguració 
de la primera edició.

La consellera de la Presidència, Meritxell Budó, va visitar 
els equipaments del Parc Sanitari Sant Joan de Déu a Sant 
Boi. Va estar acompanyada per i l’alcaldessa de la localitat 
baixllobreagatina, Lluïsa Moret.

L'Estadi Municipal La Bòbila de Gavà va ser l'escenari, el passat 
diumenge 6 d'octubre, de la primera edició de la cursa AECC 
Gavà en Marxa Contra el Càncer, que va comptar amb la 
participació de més de 1.000 atletes. 

Més de 200 persones van omplir la sala d’actes de CCOO de 
Cornellà en l’acte d’homenatge a Joan N. García-Nieto en el 
vint-i-cinquè aniversari de la seva mort, organitzat pel seu 
sindicat amb ICV del Baix Llobregat.

El mural dedicat a l'arquitecte Josep Maria Jujol ja és una 
realitat un espai urbà de Sant Joan Despí. El mural, amb motiu 
del 140 aniversari del seu naixement de Jujol, s'ha pintat a la 
mitgera d'un edifici del carrer del Bon Viatge per Ampparito.

Els investigadors de l'Hospital Sant Joan de Déu Barcelona, 
Mercedes Serrano i Antonio Martínez-Monseny, ha descobert 
un tractament que permet millorar l'estabilitat dels nens que 
pateixen una malaltia metabòlica anomenada PMM2-CDG.

Jaume Plensa va rebre de mans del president de la Generalitat, 
Quim Torra, el Guardó Pau Casals en reconeixement a la seva 
excel·lència en l’àmbit de les arts plàstiques. L’artista té el seu 
estudi a Sant Just Desvern.

Ainhoa Mellado (Pyrene Inline) es va proclamar diumenge 
passat campiona d’Espanya absoluta d’eslàlom d'alpi en 
línia que es va celebrar a Oviedo. La viladecanenca va fer un 
temps total de 52”60 a les dues mànegues,

Els Estelladors de l’Ateneu Torrellenc han tornat a impulsar  la 
preservació l’entorn i recuperar camins del municipi. El dissabte 
21 i diumenge 22 de setembre, una vintena de veïns i veïnes van 
participar en la neteja de diversos espais.

Es va celebrar l'onzena edició del Festival Esperanzah!. El Parc 
Nou del Prat de Llobregat va tornar a acollir milers de persones 
que van volver participar en un esdeveniment que és referent  
de l'economia social, feminisme i solidaritat. 

Més de 250 pesones van participar a la caminada solidària 
Posam Llum a l'Alzheimer organitzada per la Fundació Ana 
Ribot de Pallejà. També es va celebrar diverses activitats  
(teatre, xerrades i experiència Snoezelen). 

La UE La Palma de Cervelló va celebrar l'acte central de 
celebració del seu centenari. Es van homenatjar els presidents, 
jugadors i entrenadors del club, va haver-hi una exhibició de 
futbol freestyle i es va jugar un partit de veterans. 

Uns 200.000 alumnes han participat en el programa Apropa't 
al delta, un dels primers d'educació ambiental a Catalunya 
amb més de 30 anys. Aquest octubre es reprenen les visites 
escolars als Espais Naturals del delta del Llobregat.

L'AE Prat es va classificar per als quarts de final de la Copa RFEF 
després de guanyar, en partit de vuitens de final, al Poblense 
al Municipal Sa Pobla. Els penals van decidir l'eliminatòria 
després que l'enfrontament i la pròrroga acabés amb 1-1. 

Fotos:  Ajuntaments/Futbol Balear/Generalitat/CCOO/Hospital SJD/Festival Esperanzah!/Fundació Ana Ribot
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Combatent l’Alzheimer

Aquest any és molt es-
pecial per a l’Associació 
de Familiars de Malalts 

d’Alzheimer del Baix Llobre-
gat, ja que celebrar el seu 
vint-i-cinquè aniversari. I ho 
farà amb un acte programat 
per al proper 25 d’octubre a 

l’Auditori de Cornellà de Llo-
bregat.  Tot va començar ara 
fa un quart de segle amb una 
iniciativa de Rosa Giner, pre-
sidenta de l’AFA, quan li van 
comunicar que la seva mare 
tenia Alzheimer. En aquells 
temps, el desconeixement 

de la malaltia i la indefensió 
en què es trobaven malalts 
i familiars era gairebé total. I 
d‘aquesta carència i de la ne-
cessitat de saber i poder-hi 
fer alguna cosa va acabar sor-
gint el que ara és l’Associació 
de Familiars de malalts 
d’Alzheimer del Baix Llobre-
gat. Vint-i-cinc anys després, 
l’AFA Baix Llobregat és una 
de les Associacions de malalts 
d’Alzheimer més rellevants i 
capdavanteres del panorama 
nacional i espanyol. Gestiona 
tres Centres de Dia i un nou 
espai d’estimulació cognitiva 
a Sant Boi de Llobregat, i ofe-
reix prop de trenta tallers de 
memòria setmanals arreu de 
la comarca, a més de tallers 
de musicoteràpia, relaxació i 
risoteràpia, cursos de forma-
ció per a cuidadors, Servei 
d’Atenció Domiciliària, aten-
ció psicològica grupal i indi-
vidual i assessorament, tant 
jurídic com general. l’AFA Baix 
Llobregat, que va començar 

a caminar amb una colla de 
voluntàries compta, actual-
ment, amb 34 treballadors 
en nòmina més 15 profes-
sionals externs, a més d’uns 
15 voluntaris que ajuden en 
la gestió diària de l’entitat.

Actes
Per a commemorar aques-
ta data, s’ha programat un 
seguit d’activitats entre les 
quals hi ha una xerrada de 
la doctora Mercè Boada, 
neuròloga fundadora i di-
rectora mèdica de la Fun-
dació ACE i sòcia número 
1 de l’AFA Baix Llobregat. 
També hi haurà dansa i 
cant. D’altra banda, l’acte 
vol donar veu a una fami-
liar cuidadora i a un malalt 
en fase inicial del grup de 
joves afectats de Cornellà, 
perquè expliquin les seves 
situacions i vivències, així 
com una actuació del grup 
del Taller de Musicoteràpia 
del Prat i del Cor Zetzània.

Fotos: AFA Baix Llobregat

L’AFA Baix Llobregat celebra enguany el vint-i-cinquè aniversari de la seva fundació amb un acte central
que es realitzarà el proper 25 d’octubre a l’Auditori de Cornellà de Llobregat

L’AFA Baix Llobregat (Associació de Familiars de Malalts 
d’Alzheimer del Baix Llobregat) és una entitat sense 
ànim de lucre, declarada d’utilitat pública, nascuda 
en 1994 amb la finalitat de donar suport i millorar 
la qualitat de vida de tots els afectats per la malaltia 
d’Alzheimer. El seu àmbit d’actuació és el Baix Llobregat 
-una demarcació amb més de 800.000 habitants i amb 
una gran incidència de la demència causada per la 
malaltia d’Alzheimer - i disposa de serveis i recursos en 
diferents poblacions de la comarca.

ENTREVISTA

Chacón: "Vull millorar la vida de les persones"
Foto: CBFVS

El ja expresident del CBF Viladecans Sports exerceix com a regidor delegat del Districte III i de la Xarxa d’Innovació Esportiva

Francisco Chacón, un dels 
històrics del bàsquet 
català, ha deixat recen-

tment la presidència del 
CBF Viladecans Sports. Ha 
estat després de vint-i-dos 
anys al capdavant d’una de 
les entitats esportives més 
importants de la nostra co-
marca. El fins ara mandatari 
del club ha iniciat un nou 
projecte personal en el món 
de la política desenvolupant 
tasques de regidor delegat 
del Districte III i de la Xarxa 
d’Innovació Esportiva.   

Tanca una etapa de vint-i-un 
anys… deixa molts records no?

Efectivament, després de 
vint-i-dos anys em queden 
molts records. Sobretot el 
record de veure créixer a 
la gent tan esportiva com 
personalment i la satisfacció 
que has fet una labor edu-
cativa i esportiva durant tot 
aquest temps. Més de dues 
dècades on hi ha hagut 
molts moments, tant posi-
tius com negatius. Em que-
do amb el record que han 
passat excel·lents persones. 
Algunes encara segueixen 

amb nosaltres. A més vam 
iniciar un projecte esportiu i 
el temps ens ha donat la raó, 
ja que la igualtat de gènere 
ha d’existir. Penso que hi ha 
d’haver esport per a la dona 
sense deixar de costat els 
nois. Els polítics s’han adonat 
que el suport i actuacions que 
han fet durant tots aquests 
anys han valgut la pena. 

El CBF Viladecans Sports va ser 
una de les entitats pioneres en 
l’esport exclusiu femení… 

De fet, a Viladecans hi ha-
via molt poc esport femení i 
l’aparició de l’entitat va ser una 
empenta a la ciutat. A més, 
dins d’una labor social vam 
crear els casals d’estiu i dins 
d’aquests venien tan nenes 
com nens i finalment, amb 
el temps, vam acabar creant 
també una secció masculina. 

Deixa el CBF Viladecans 
Sports entre els millors clubs 
de bàsquet del país. Suposo 
que estarà orgullós de la 
tasca realitzada?

La veritat és que estic or-
gullós, però considero que 
no només ha estat un tre-

ball meu sinó de molta més 
gent. Marxo content veient 
que l’entitat està en un mo-
ment de fortalesa i que se-
guirà creixent en un futur 
proper. Una persona pot 
gestionar, però si darrere no 
hi ha persones amb ganes i 
il·lusió és molt complicat. 

Marxa però deixa gent de la 
seva confiança…

És una continuïtat dins de 
la junta directiva. Sónia 
Pascual és la nova presi-
denta, una referent i una 
de les persones més caris-
màtiques tant al club com 
a la ciutat. Durant el pe-
ríode que queda de man-
dat serà la persona enca-

rregada de dirigir el club 
amb un grup de persones 
molt competents. Tothom 
l’estima i té les idees cla-
res. A més ella va ser una 
de les dues jugadores que 
van començar a l’entitat 
i la coneix perfectament. 
Marxo però encara que es-
tigui en el món de la políti-
ca sempre estaré disposat 
a donar un cop de mà.

De l’esport a la política. Un 
canvi radical no?

El que em coneix sap que 
trobo a faltar el que he fet 
durant tots aquests anys. 
Què m’ha impulsat a pren-
dre aquesta decisió? Doncs 
senzillament la confiança 

que ha tingut l’alcalde de 
la ciutat amb mi. A més, la 
bona acollida de la resta dels 
components del partit tam-
bé ha estat un punt a favor.  

L’ampli bagatge que té 
com a president d’una 
entitat, pot ser beneficiós 
per a la tasca que ha 
començat com a regidor?

De fet una de les meves 
funcions està en l’àmbit es-
portiu, i això serà important. 
Tinc amplis coneixements 
que em permetran establir 
una comunicació més fluida 
amb persones i entitats.  

Quina valoració de la seva 
entrada com a regidor?

L’entrada ha estat bona. 
Sóc una persona que li 
agrada escoltar molt i con-
fiar amb la gent. Abans 
d’entrar ja hi havia un grup 
de treball i m’estic sorpre-
nent perquè hi ha un gran 
grup humà. Estic content 
que em permetrà seguir 
treballant amb il·lusió.

Quins projectes té dins de les 
seves funcions?

En l’àmbit esportiu hi ha 
un projecte de crear una 
xarxa amb entitats i per-
sones per mantenir el 
contacte, per millorar el 
dia a dia de les entitats i 
per compartir idees i pro-
jectes. En el districte vull 
treballar amb totes les as-
sociacions, entitats i amb 
la ciutadania per millorar 
la vida de les persones.

Ser regidor del Districte III 
no és fàcil perquè és un barri 
exigent…

És un districte gran però a 
la vegada estic content per-
què a mi el que m’agrada 
estar en contacte amb la 
gent i compartir amb ells.
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Assassinada a ganivetades una 
cornellanenca per la seva exparella  
El succés va passar a Southampton, al sud del Regne Unit, molt a prop de Londres

Una noia, de 28 anys i veï-
na de Cornellà de Llo-
bregat, va ser assassina-

da el passat 21 de setembre 
en Southampton, en el sud 
del Regne Unit, al costat de 
Londres. La seva exparella, de 
29 anys i de nacionalitat es-
panyola encara que d’origen 
marroquí, la va assaltar a la 
seva casa i no es va poder 
recuperar de les greus feri-
des causades per arma blan-
ca. Ell es va intentar suïcidar 
després del crim. La noia feia 
dos anys que vivia al Regne 
Unit. Els fets van passar al 
voltant de dos quarts de deu 
de la nit del dissabte 21 de 

setembre on ella vivia, en el 
barri d’Inner Avenue. Quan 
la policia va arribar a la casa, 
van trobar a Cristina Ortiz, 
diplomada en Turisme, molt 
mal ferida. Ja no es va poder 
recuperar de les ferides que li 

havien provocat les múltiples 
ganivetades. La policia va de-
tenir a l'home que estava a 
la casa, que va haver de ser 
ingressat a l'hospital i aquest 
dilluns, 30 de setembre, va 
ser donat d'alta. Ha quedat 

detingut imputat per un pre-
sumpte delicte d'assassinat. 
Feia pocs mesos que havien 
trencat la relació i ell havia 
tornat a Espanya, però va via-
tjar a Anglaterra per a trobar-
se amb la noia i, presumpta-
ment, la va assassinar. Aquest 
estiu la noia va estar al muni-
cipi cornellanenc, a casa dels 
seus pares, i allí l'home, que 
ja s'havia instal·lat a Espanya 
després de trencar la relació, 
es va trobar amb ella. És més, 
l'home havia explicat a amics 
i gent del barri on vivia a 100 
metres de casa dels pares de 
Cristina que tenia intenció 
d'anar a Londres i "matar" a 

la noia. Veïns d'aquesta ur-
banització de Southampton 
van assegurar, segons Elcaso.
com, que abans de la troballa 
del cos de la noia es van sen-
tir crits i una forta discussió 
entre els dos. Van ser aquests 
crits els que els van alertar i 
van cridar a la policia.

Concentració
Un miler de persones i repre-
sentats polítics i d'entitats 
es van concentrar davant 
l'Ajuntament per mostrar 
el seu condol a la família. 
Durant l'acte es va llegir un 
manifest de condemnava la 
violència masclista. 

Fotos: The Guardian

L'increment de la vio-
lència a Cornellà de 
Llobregat ja és una 

realitat. Recentment i 
fruit de dues baralles un 
home va perdre la vida i 
un altre va resultar ferit de 
gravetat. El primer cas es 
va produir en un bar del 
carrer Mossèn Andreu on 
un home de 35 anys i de 
nacionalitat peruana ser 
agredit mortalment en ser 
apunyalat. El segon es va 
produir al carrer Cirerer, on 
van ser detingudes dues 
persones, de nacionalitat 
espanyola i peruana, per 
un delicte de lesions.  

Dos detinguts

Incendi sense ferits a l’antic 
Hotel Riviera de Castelldefels    

L’Hotel Riviera de Castelldefels, que va acollir el prostíbul 
més gran d’Espanya fins que va ser clausurat l’any 2009 
per ordre judicial, va tornar a ser notícia. Els Bombers de 

la Generalitat van haver d’actuar el 2 d’octubre per un incendi 
que es va produir en aquest l’edifici. El foc es va produir a la 
planta baixa a conseqüència de les deixalles acumulades dins 
l’edifici i el fum es va estendre al primer i segon pis.

Desarticulat al Prat un grup 
dedicat a robar en domicilis 

Els Mossos d'Esquadra de la Divisió d'Investigació Criminal 
(DIC) de la Regió Policial Metropolitana Sud van detenir  
tres membres d'una organització, de nacionalitat 

georgiana, dedicada a robar en domicilis del Baix Llobregat. 
Les detencions van ser el resultat de la segona fase d'una 
investigació que ja va possibilitar la detenció  de tres dels 
integrants de l'organització a principis de setembre. 

Presó per al violador que oferia 
feina per obtenir favors sexuals  

Un home de 25 anys, d’origen marroquí i de nacionalitat 
espanyola, va ser detingut pels Mossos, com a 
presumpte autor de dues agressions sexuals, una de 

consumada i una altra en grau de temptativa. L’arrestat, veí 
de Corbera de Llobregat, oferia a noies joves com a personal 
de neteja per a oficines, concertava una entrevista, els 
proposava relacions sexuals i si s'hi negaven les forçava. 

Baralla amb navalles a Can Ros amb 
dos homes detinguts pels Mossos 
L’Ajuntament de Sant Vicenç va cridar a la calma als veïns i veïnes del barri

El barri de Can Ros va 
viure  un nou episodi de 
violència al carrer, que 

sembla que ja és habitual 
en aquesta zona de Sant Vi-
cenç dels Horts. Dos homes, 
d’origen magrebí, van iniciar 
una baralla amb arma blan-
ca al carrer Jacint Verdaguer 
als voltants de les 20.30 ho-
res, segons fonts policials. 
Els Mossos d’Esquadra van 
ser alertats però en arribar 
al lloc dels fets els dos ho-
mes ja havien fugit del lloc. 
Posteriorment, el primer va 
ser localitzat i detingut al 
CAP de Sant Vicenç on es va 
personar per curar-se les fe-

rides que s’havia fet. El se-
gon, retingut per diversos 
ciutadans, va ser enxam-
pat prop de l’estació de 
Ferrocarrils de la Genera-
litat de Catalunya de Can 
Ros. Segons fonts policials, 
després de ser introduït 
dins el vehicle, i quan en-
cara no estava emmanillat, 
va trencar amb el cap la fi-
nestra del cotxe i va pujar al 
sostre on va acabar sent re-
duït pels agents. Es desco-
neixen les causes dels fets.

Crida municipal
El consistori vicentí ha la-
mentat, a través d’una 

nota de premsa, els fets 
que es van produir al barri 
de Can Ros, i aclareix que 
es tracta d’un fet puntual i 
agraeix la tasca dels Mossos 

d’Esquadra i de la Policia Lo-
cal, que van actuar diligen-
tment malgrat la dificultat 
de la situació. El consistori 
demana calma al barri, i 

s’està treballant amb diver-
sos veïns i veïnes, col·lectius 
i entitats de Can Ros per tro-
bar solucions conjuntes als 
problemes puntuals de con-
vivència que hi pugui haver. 
El portaveu de l’equip de 
govern, Xavi Gómez, explica 
que “aquests fets fa massa 
temps que duren i ens hem 
trobat un municipi amb uns 
recursos policials sota mí-
nims, així que vam prendre 
la determinació d’incorporar 
nous i noves agents a la Po-
licia Local. La seguretat ciu-
tadana és una prioritat per 
nosaltres i no escatimarem 
en esforços per millorar-la.”

Foto: El Caso

Un climentó cultivava marihuana 
en una masia del Solsonès  

Els Mossos d’Esquadra va detenir tres homes per tenir 463 
plantes de marihuana en una masia de Riner, al Solsonès. 
Un d’ells té 40 anys i és veí de Sant Climent de Llobregat. 

L’arrest es va produir el divendres 4 d 'octubre i van ser 
acusats d'un presumpte delicte contra la salut pública. 
Entre les dues plantacions hi havia un total de 463 plantes 
de marihuana. Els agents van localitzar dues plantacions 
i dos coberts amb diverses plantes assecant-se i eines pel 
manteniment del cultiu. El climentó va ingressar a la presó. 

Detenen una dona per incendiar 
dos domicilis on estava allotjada    

Una dona espanyola, de 51 anys i veïna de l'Hospitalet 
de Llobregat, va ser detinguda el passat mes de 
setembre pels Mossos d’Esquadra com a presumpta 

autora de dos delictes d'incendi -un a Sant Feliu de 
Llobregat-, dos delictes de maltractament d'animal 
domèstic, dos delictes de furt i un d'apropiació indeguda. 
L'arrestada, amb cinc antecedents policials anteriors, va 
passar a disposició judicial i el jutge instructor va decretar 
el seu ingrés a presó.

Un home deixa morir a la seva 
parella a Viladecans    

Un home de nacionalitat argentina, de 49 anys i veí de 
Viladecans, va ser detingut pels Mossos d’Esquadra 
com a presumpte autor de l’homicidi de la seva 

parella i maltractaments en l’àmbit de la llar. L’autòpsia 
va determinar que la dona havia patit una hipoglucèmia, 
és a dir una baixada del sucre en sang. Els policies van 
determinar que la seva parella sentimental no hauria 
ajudat la víctima quan va patir la crisi i l’hauria deixat morir. 
La jutgessa va decretar el seu ingrés a presó provisional.

SUCCESSOS

Dues baralles

Diverses dotacions de 
Mossos d’Esquadra i 
Policia Local de Sant 

Vicenç dels Horts van 
haver de desplaçar-se al 
carrer Mestre Pérez Moya 
per aturar una baralla 
entre dues persones que 
actualment estan ocu-
pant un pis. L’incident no 
anat a més gràcies a la 
ràpida intervenció poli-
cial després de l’avís dels 
veïns de l’immoble. Els 
dos autors dels fets van 
ser arrestats, un acusat 
d'amenaces i l'altre per 
causar lesions
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INMOBILIARIA

CORNELLÀ - SANT ILDEFONSO

120.000€uros

CORNELLÀ - RAMBLA

PISO ALTO
CON ASCENSOR
DE  50 m2, 
2 HAB., VISTAS AL 
MAR, MUY BIEN 
COMUNICADO, JUNTO 
MERCADO, METRO Y 
AUTOBÚS.

349.000€uros

ÁTICO RAMBLA
CON SÚPER TERRAZA

Piso mas terraza de 125m2 en la Rambla de 
Cornellà, piso de 75m2 mas terraza de 50m2 de 

uso exclusivo, 3 habitaciones, parquet, soleado, 
muy luminoso, zona muy bien comunicada.

150.000€uros

PISO REFORMADO CON PATIO, EXTERIOR CON SOL 
Y LUZ NATURAL, VENTANAS DE ALUMINIO NUEVAS, 

INSTALACIÓN ELÉCTRICA NUEVA. 

PLANTA BAJA-CORNELLÀ-SPLAU
ATICO CON ASCENSOR Y BALCON A LA RAMBLA, 

4 HABITACIONES, SOLEADO Y LUZ NATURAL , 
PARKING OPCIONAL.

249.000€uros

El Baix Llobregat és la quarta comarca 
amb millor situació socioeconòmica  
El 14’95 per cent del VAB català prové del nostre territori

El Fòrum Empresarial 
del Llobregat va pu-
blicar l’Informe sobre 

Conjuntura Econòmica de 
L’Hospitalet i el Baix Llo-
bregat, corresponent al 
Tercer Trimestre del 2019. 
Segons dades de l’Idescat i 
de l’índex sintètic comarcal, 
elaborat per l’Observatori 
del Treball i Model Produc-
tiu (OTMP), la comarca del 
Baix Llobregat  és la quarta 
amb una millor situació so-
cioeconòmica, per darrera 
de la Cerdanya, el Barce-
lonès i l’Aran. El 14’95% del 

VAB català prové del nostre 
territori, L’Hospitalet i el Baix 
Llobregat, que juntament 
amb la resta del Barcelonès 
i el Vallès Occidental sumen 
el 59’6% del total. La renda 
familiar bruta disponible 
per habitant de L’Hospitalet 
i el Baix Llobregat (17.790 
euros) només està precedi-
da pel Barcelonès (19.100). 
Amb dades de 2016, el pes 
de la indústria, en el territo-
ri, representa el 21’1% del 
Valor Afegit Brut, molt per 
sobre del conjunt català. 
L’agricultura representava 

el 0’7%, la construcció 4’7% 
i el sector serveis el 73’5%. 
D’altra banda, l L’atur en-
tre els menors de 25 anys 
(2.819) implica que són el 
5’3% del total; mentre que 
els aturats de més de 45 
anys són 28.687 (el 53’7%). 
L’atur femení és el 57’3% 
del total (30.591). A finals 
de 2018, l’atur registrat de 
llarga durada a la comarca 
del Baix Llobregat (15.287) 
és el 38’7% del conjunt 
d’aturats (53.398), men-
tre que els aturats amb 
baixa formació (fins a pri-

mària) són el 8’4% del total 
d’aturats (3.316). Les activi-
tats d’alt contingut tecno-
lògic representen el 10’2% 
del total de les afiliacions, 
amb un increment del 3’9% 
durant l’any 2018, i ja re-
presenten més de 40.000 
persones ocupades en 
aquest subsector. Per ocu-
pació, al desembre de 2018 
la indústria representava el 
14% de l’ocupació (63.778 
persones), la agricultura el 
0’2% (926), la construcció 
5’7% (26.112) i els serveis el 
80’1% (366.297).

Foto:  Arxiu

Més de 346.000 turistes van 
visitar la comarca aquest estiu     

El turisme al Baix Llobregat continua donant resultats molt 
positius. L’estiu de 2019 va registrar una ocupació del 78% 
al territori, amb l’arribada d’un total de 346.211 turistes 

als establiments hotelers de la comarca. Una ocupació que va 
superar a la de la província de Barcelona (segons comarques 
de l’entorn metropolità, només el Maresme registra una major 
ocupació). Al mes d’’agost es va produir el millor registre de 
l’estiu amb un 83%. La majoria de les reserves als establiments 
hotelers del Baix Llobregat aquest estiu es van realitzar online 
(42%) i la majoria de les reserves són individuals (76%).

Pugen les persones afectades per 
expedients de regulació al Baix    

Segons l’Observatori Comarcal del Baix Llobregat, el 
primer semestre de 2019 es van registrar un total 
de 32 expedients de regulació que van afectar 679 

persones, un 15% més respecte al segon semestre de 2018 
(88 persones més, en termes absoluts). Respecte al mateix 
semestre de l’any anterior també es dona un augment en el 
nombre de persones afectades (209 persones més). El 50% 
dels expedients van ser de suspensió temporal de la relació 
laboral, el 41% de rescissió del contracte i la resta, el 9%, de 
reducció de la jornada.

Viladecans i Cornellà, entre 
els municipis més endeutats

Viladecans i Cornellà són els municipis catalans de 
més de 40.000 habitants amb més deute per ciutadà 
el 2018. Segons el diari Expansión, Viladecans ocupa 

la novena posició amb un deute per habitant de 629,37 
euros. Si mirem deu anys enrere, el deute era de 317,29 
euros, és a dir, s’ha incrementat gairebé un 50%. A més 
distància hi ha Cornellà, que ocupa el tretzè lloc amb 
un deute acumulat per habitant de 487,25 euros. El més 
rellevant és que l’increment durant els darrers deu anys ha 
estat més de quatre vegades (el 2008 era de 102,88 euros).

L’atur entre els menors de 25 anys (2.819) implica que 
són el 5’3% del total; mentre que els aturats de més de 
45 anys són 28.687 (el 53’7%). L’atur femení és el 57’3% 
del total (30.591). A finals de 2018, l’atur registrat de 
llarga durada a la comarca del Baix Llobregat (15.287) 
és el 38’7% del conjunt d’aturats (53.398), mentre que 
els aturats amb baixa formació (fins a primària) són el 
8’4% del total d’aturats (3.316).

L’atur en el territori

ECONOMIA
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El Teatre Municipal de Llo-
ret de Mar va acollir la 
gala anual Flors d’Honor 

2019 de Viles Florides on es 
van aplegar unes 300 per-
sones. Aquest 2019 es va 
valorar un total de 133 mu-
nicipis, dels quals 12 van ser 
reconeguts amb quatre Flors 
d’Honor, 50 amb tres, 52 amb 
dues d’aquestes distincions i 
6 amb un guardó. Aquests 
són els premis amb què el 
moviment Viles Florides re-

coneix la feina dels municipis 
en l’àmbit del verd urbà i de 
la transformació de l’espai 
públic amb l’enjardinament 
dels espais verds. Per pri-
mera vegada, Sant Feliu de 
Llobregat va ser distingit 
amb la quarta flor d’honor 
com a Vila Florida i s’afegeix 
a Almacelles (Segrià), Bager-
gue (Val d’Aran), Cardedeu 
(Vallès Oriental), Figueres 
(Alt Empordà), Llinars del 
Vallès (Vallès Oriental), Llo-

ret de Mar (Selva), Malgrat 
de Mar (Maresme), Mollet 
del Vallès (Vallès Oriental), 
Olot (Garrotxa), Sant Cugat 
(Vallès Occidental), Sant Hi-
lari Sacalm (Selva) i Vila-seca 
(Tarragonès). D’altra banda, 
altres municipis del nostre 
territori que hi participen 
com Abrera, Martorell, Sant 
Boi de Llobregat i Sant Just 
Desvern van aconseguir tres 
flors d’honor, i Molins de Rei 
va obtenir dues.

Felicitacions
El vicepresident de la 
CHOC, Joan Roig, es va fe-
licitar pel nombre creixent 
de municipis adherits al 
projecte de Viles Florides 
i l’esforç de les institucions 
per la millora constant 
dels seus espais verds:  “És 
d’una satisfacció immensa 
veure el camí que les Viles 
Florides portem anys reco-
rrent junts, decidits a fer 
de Catalunya un lloc idíl·lic 
per viure i visitar a través 
de les plantes, les flors, 
els jardins i tots els espais 
verds i naturals.”. D’altra 
banda, la consellera 
d’Agricultura, Ramaderia, 
Pesca i Alimentació, Teresa 
Jordà, qui va presidir l’acte 
d’entrega de les Flors 
d’Honor 2019, va voler fe-
licitar un sector que “actua 
de nexe d’unió entre el 
món rural i el món urbà i 
ens ha d’ajudar a ser més 
conscients que no tenim 
país sense món agrari.”

Sant Feliu obté quatre flors 
d’honor per primera vegada        
Abrera, Martorell, Sant Boi i Sant Just també van ser distingits 

Foto:  Viles Florides

CULTURA
Un miler de ciclistes van 
participar en la BaixCicletada   

Vuit municipis del Baix Llobregat i l’Hospitalet van 
participar el 29 de setembre en la setzena edició de 
#LaBaixCicletada. La passejada popular en bicicleta, 

que va aplegar un miler de ciclistes, forma part de les 
activitats de la Setmana Europea de la Mobilitat que impulsa 
la Unió Europea i durant la qual diverses administracions 
i entitats organitzen activitats i accions que promouen el 
respecte pel medi ambient en l’àmbit del transport.

Recollida d’envasos pel mòbil  

L’Ajuntament de Sant Boi va presentar, en un acte 
públic, el funcionament de la prova pilot de reciclatge 
Reciclos, que busca mobilitzar la ciutadania per reciclar 

millor els envasos destinats al contenidor groc. Mitjançant 
la mecànica del joc, la iniciativa connecta la ciutadania 
amb el contenidor cada cop que es recicla. La prova pilot 
es duu a terme als barris de Marianao i Ciutat Cooperativa.

El projecte Muntanyes del        
Baix avança amb pas ferm 

La seu del Consell Comarcal va acollir la reunió de la 
Comissió de Seguiment de Muntanyes del Baix, en la 
que els setze municipis d’aquest espai i el Consell van 

avançar en la planificació de les tasques a desenvolupar 
en els propers anys. En la reunió es va presentar el Pla 
d’Accions de les Muntanyes del Baix, tal com preveia el 
conveni marc signat el 2018, i que ha donat resposta 
a la incorporació dels municipis de Sant Andreu de la 
Barca, Castellví de Rosanes i Martorell, i incorpora el 
canvi climàtic com una realitat que afecta la gestió del 
territori, a més actualitza dades i accions respecte a 
l’anterior Pla Director de les Muntanyes del Baix.

MEDI AMBIENT

TECNOLOGIA

L’startup Raw Data, guanyadora els Premis  
Metropolitans de Suport a la Innovació
Proposa solucions big data i intel·ligència artificial aplicats al món de l’agricultura

El passat 16 d’octubre es 
van lliurar els primers 
Premis Metropolitans 

de Suport a la Innovació, 
uns guardons que posen el 
punt final a la tercera edició 
del programa d’acceleració 
d’idees de base digital i 
escalables, Cornellà Open 
Future i que han comptat 
amb l’aportació econòmi-
ca de l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona. En total van 
ser set les startups candi-
dates als premis. Raw Data, 
fou el projecte guanya-
dor, uns desenvolupadors 
de solucions big data i 
intel·ligència artificial apli-

cats al món de l’agricultura. 
El segon premi va ser per 
VTools, un projecte basat en 
realitat virtual per aplicar a 
les escoles en la lluita con-
tra l’assetjament escolar. I el 
tercer premi FOU per Kibus 
Petcare que comercialitza 
un revolucionari electro-
domèstic que cuina menjar 
per a mascotes. Es tracta del 
primer cop que s’atorguen 
aquests premis en el marc 
del Cornellà Open Future, 
iniciativa gestionada pel 
Centre d’Empreses Procor-
nellà i emparada per la pla-
taforma global Telefònica 
Open Future a la recerca 

de startups tecnològiques 
arreu el país. 

Procornellà
A més, en la mateixa gal·la 
es van lliurar premis ‘en 
espècie’ que atorga Pro-
cornellà, com a empresa 
municipal de l’Ajuntament 
de Cornellà en base al re-
sultat de les votacions del 
públic assistent. El primer 
premi que consisteix en 
tenir accés a serveis del 
Centre d’Empreses Pro-
cornellà valorats a gaudir 
durant l’any 2020 va ser 
per VTools. El segon premi 
també consistent en ser-

veis del Centre d’Empreses 
vFOUper Raw Data i el ter-
cer premi consistent en in-
vitacions per a dues perso-

nes per als esdeveniments 
de networking del pro-
grama Cornellà Creació 
Fòrum va ser per Sonicat, 

que presenta una innova-
dora maquinària per liquar 
mel sense alterar les seves 
propietats. 

Fotos: Procornellà

L’Ajuntament santjustenc, en 
el Congrés de Govern Digital   

El consistori va presentar en el Congrés de Govern Digital 
2019 per explicar la gestió eficient i autònoma dels 
certificats digitals amb FirmaCloud. És el fòrum de debat 

de referència a Catalunya en l’àmbit de l’administració digital 
i pretén posar èmfasi en tots aquells projectes i iniciatives que 
persegueixen una transformació digital de les dinàmiques, 
processos i formes de treball de les administracions públiques.

Watlicam representa Esplugues 
a l’Encuentro con la Innovación 

L’empresa Waterline Camera va presentar el passat 1 
d’octubre a Esplugues al IV Encuentro de Alcaldes y 
Alcaldesas con la Innovación que s’ha celebrat a Madrid, 

organitzat per la Red Innpulso (Red de Ciudades de la Ciencia y 
la Innovación), de la qual Esplugues forma part. És un projecte 
innovador d’una càmera amfíbia mòbil que permet analitzar el 
rendiment d’esportistes en qualsevol piscina.

El Fòrum Tecno Espluges apropa 
a la ciutadania la tecnologia

El passat 19 d’octubre es va celebrar amb un gran èxit 
de participació el II Fòrum Tecno Esplugues, un espai 
que va pretendre ajudar a apropar la tecnologia i la 

innovació a la ciutadania. Dones, futur, ciència i innovació 
són els eixos de treball proposats en aquesta edició. 
Persones de totes les edats van poder mirar, tocar, escoltar, 
jugar i gaudir en els quatre espais proposats.
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La CAL va lliurar els Premis 
Nacionals Joan Coromines 
Es va fer un reconeixement pòstum a la historiadora Eva Serra

La Coordinadora d’Asso 
ciacions per la Llengua Ca-
talana (CAL) va lliurar el 28 

de setembre els Premis Nacio-
nals Joan Coromines, que va 
arribar a la seva vint-i-vuitena 
edició. Un acte que es va ce-
lebrar a la Sala Ibèrica de Sant 
Feliu de Llobregat davant més 
de 150 persones. Els guardons 
van voler reconèixer a diverses 
persones, entitats i empreses 
que el darrer any s’han dis-
tingit “pel seu compromís en 
defensa de la llengua, la cul-
tura i la nació catalanes.”

Els guardonats
Els premiats van ser la Fun-
dació d’Empresaris de Cata-
lunya (FemCat), la cuinera 

Ada Parellada, la traductora 
Anna Casassas, el cantant 
Jaume Arnella i el mestre i 
poeta Agustí Vilar Martínez, 
que va rebre el guardó local. 

A més, també es va inclou-
re un homenatge pòstum 
a la historiadora i militant 
històrica de l’esquerra inde-
pendentista Eva Serra, que 
va morir el juliol del 2018. 
També es va reconèixer a 
la santfeliuenca Joana Ras-
pall, escriptora coneguda 
per l’obra poètica infantil. 
L’acte va estar amenitzat 
per Fèlix Blay i Carme Poch 
al piano recitant poemes 
de Raspall, així com pel 
Cor de l’Ateneu i l’Esbart 
de Sant Feliu de Llobregat.

Foto: Aj. Sant Feliu

La climentona Aitana Ocaña, 
nominada als Grammy Llatins   

La cantant de Sant Climent de Llobregat, Aitana Ocaña, 
barallarà per aconseguir el Grammy Llatí a Millor 
artista revelació en la pròxima edició dels premis en 

els quals Alejandro Sanz (finalista en vuit categories) i  la 
sesrovirenca Rosalía (amb cinc candidatures) apareixen 
com a grans favorits. La gala, que se celebrarà el pròxim 
14 de novembre en el MGM Grand Garden Sorra de 
Las Vegas (EEUU), reconeix el treball dels compositors 
i creadors musicals de Llatinoamèrica. És la primera 
vegada que és nominada la climentona. 

Es presenten una quarantena 
d’obres al X Premi Literari Delta   

Ja va finalitzar el termini de presentació d’obres a la 
desena edició del Premi Literari Delta de narrativa 
escrita per dones, que organitza el Consell de Dones del 

Baix Llobregat amb el suport de diferents ajuntaments. El 
concurs vol encoratjar a les dones a desenvolupar els seus 
potencials creatius i reivindicar la mirada i el pensament 
femení com a motors de canvi i transformació de la 
societat. En total, s’han presentat 42 obres. Actualment, el 
jurat està llegint les propostes i a finals de novembre, es 
comunicarà quines són les guanyadores.

Multicines Can Castellet de 
Sant Boi, seu del festival Filmets 

E ls Multicines Can Castellet de Sant Boi de Llobregat 
és una de les seus del Filmets Badalona Film Festival, 
que enguany celebrarà la 45a edició amb el lema 

‘Dreaming is possible’. L’acord ha estat possible gràcies 
a l’interès compartit per l’organització del festival, per 
l’Ajuntament, propietari dels multicines, i per l’empresa 
gestora de les sales, Benecé. El festival té lloc del 18 al 
27 d’octubre. Els Multicines projecta amb entrada lliure 
una trentena de pel·lícules de la secció competitiva 
internacional del festival.

El 28è Concurs de 
Fotografia Delta del 
Llobregat, en marxa 

Totes les persones afi-
cionades a la fotogra-
fia de natura ja poden 

presentar les seves obres 
a la 28a edició del Concurs 
de Fotografia Delta del 
Llobregat. La participació 
en el certamen, organit-
zat per l’Agrupació Foto-
gràfica Prat i el Departa-
ment de Medi Ambient de 
l’Ajuntament del Prat, és 
gratuïta i oberta a tothom. 
L’objectiu és afavorir el re-
coneixement dels valors 
naturals d’aquest territori 
capturant la bellesa dels 

seus singulars paisatges i la 
seva rica biodiversitat. Les 
persones interessades a 
participar-hi podran enviar 
fins a un màxim de 5 obres, 
en format digital, a través 
del web www.afprat.org 
abans de l’1 de novembre. 
El veredicte del jurat es farà 
públic el 16 de novembre.

CULTURA

OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310
(frente mossos d'esquadra)
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Més de 800 persones 
es van donar cita 
a Cornellà de Llo-

bregat per participar en la 
trenta-novena edició de la 
Cursa Popular. A la distàn-
cia dels 10 quilòmetres, el 
primer classificat en la cate-
goria masculina va ser Mos-
tafa Benslimane (31’45’’, Cornellà Atlètic), seguit de Moha-
med Azzouz (31’59’’, Cornellà Atlètic) i Danie Álvarez (33’25’’, 
Cornellà Atlètic). En dones, Jes Bonet (Run4you) es va ser la 
primera a creuar l’arribada amb un temps de 39’17’’. Anna 
Huguet (Cornellà Atlètic, 39’23’’) va ser segona i Hasna 
Bahom (Cornellà At, 39’43’’), tercera. També es van disputar 
les curses en les distàncies de 1.700 metres i 750 metres.

La Cursa Popular de Cornellà 
aplega més de 800 atletes  

Foto: Cornellà At.

Sergi Garrote va ser un 
dels grans protago-
nistes en el Campio-

nat del Món de ciclisme 
adaptat que es va celebrar 
recentment a Emmen (Ho-
landa). L’handbiker vilade-
canenc del CC Sant Boi va 
aconseguir dues medalles 
d’argent: contrarellotge i 
ruta en la classe H2. La primera va ser una contrarellotge 
molt exigent on va acabar en segona posició després de 
completar els 20,8 quilòmetres amb un temps de 33’06’’, 
per darrere de l’italià Luca Mazzone. D’altra banda, Ga-
rrote també va obtenir una meritòria segona posició a la 
prova de ruta de la classe H2 després de patir una caiguda 
l’última corba quan es disposava a disputar l’or a Mazzone.

Garrote guanya 2 argents al 
Mundial de ciclisme adaptat 

Foto: Arxiu

Més de 240 persones 
es van donar cita a 
la Cursa de la Dona 

de Corbera de Llobregat 
que es va celebrar el pas-
sat 6 d’octubre. La primera 
classificada va ser Veróni-
ca Zaragoza (Ultratarats), 
que va completar els 
set quilòmetres de recorregut per carrers i muntanyes 
del municipi amb un temps de 39’09’’. Clàudia Lozano 
(40’36’’)  va ser segona i primera en la categoria júnior, 
mentre que Adriana Modrego (40’42’’) va finalitzar en 
tercera posició de la classificació general i es va procla-
mar campiona en la categoria sub 23. En categoria mas-
culina, el guanyador va ser Marc Puigdellilol (42’30’’). 

Verónica Zaragoza s’imposa a 
la Cursa de la Dona de Corbera

Foto: Cinc Cims

SANT FELIU DE LLOBREGAT

El Congrés Juga Verd Play, amb 
l’educació en valors de l’esport  
La jornada va aplegar a Sant Feliu personal tècnic, tutors i    
tutores i polítics vinculats amb el món de l’esport i l’educació

El Centre Cívic Les Tova-
lloles de Sant Feliu de 
Llobregat va acollir el 

II Congrés Juga Verd Play. 
L’esdeveniment, amb el lema 
“Els valors també compten”, 
va aplegar personal tècnic, 
tutors i tutores i represen-
tants polítics vinculats amb el 
món de l’esport i l’educació. 
El regidor d’Esports del mu-
nicipi baixllobregatí, Bernat 
Dausà, i el representant terri-
torial de l’esport a Barcelona, 
Pere Vilà, van donar el tret de 
sortida a una jornada en què 
es van desenvolupar dife-
rents formacions, ponències 
i grups de treball per aportar 

coneixements, experiències 
i reflexions per part de les 
persones assistents sobre la 
pràctica esportiva escolar. Els 
i les integrants dels diferents 
grups de treball van reflexio-

nar sobre el significat dels va-
lors i la seva aplicació diària, 
agrupats en temàtiques com 
‘Inspira’t en valors’, ‘I tu, edu-
ques Verd Play?’, ‘Connecta’t 
al Juga Verd Play’ o ‘Vosaltres, 
jugueu Verd Play’. En les dues 
taules rodones, que porta-
ven per títol ‘Els valors en la 
societat actual’ i ‘Esportivit-
zem la cultura i culturitzem 
l’esportista’, es va parlar de 
les oportunitats per educar 
en valors a través de vivèn-
cies i experiències personals 
de les persones assistents. 
Un dels espais destacats 
del Congrés va ser ‘Sintonit-
za Juga Verd Play’, conduït 

pel director del programa 
de Ràdio Sant Feliu ‘Àrea de 
Joc’, Joaquín Rivas, en què 
es van entrevistar diferents 
personalitats vinculades al 
món de l’esport i l’educació 
física. El Congrés va finalit-
zar amb una ponència en 
què es va reconèixer la feina 
de tots els agents implicats 
en l’esport escolar, des de 
famílies fins a professorat 
passant per personal tècnic, 
polítics i polítiques, equips 
directius, tutors i tutores de 
joc, equips psicològics, es-
portistes i, en general, totes 
les persones interessades en 
l’esport en edat escolar.

Foto:   CEBLLOB

EL PRAT DE LLOBREGAT 

L’Associació Esportiva Prat serà 
una Societat Anònima Esportiva 

Els socis i sòcies de l’AE 
Prat van aprovar majo-
ritàriament en una As-

semblea Extraordinària, la 
conversió del club en una 
Societat Anònima Esportiva 
(SAE) a partir de la prope-
ra temporada. Un acte que 
es va celebrar al Casal Cívic 
Prat de Llobregat-Lo Gai-
ter amb la presència d’un 
centenar de socis i sòcies.
Segons Luis Quiñonero, 
l’actual president, “les raons 
principals per convertir-nos 
en SAE són dues. Per una 
banda la professionalitza-

ció del club (entrenadors, 
jugadors, directiva) i per al-
tra l’important deute que hi 
ha amb la Seguretat Social 
(640.000 euros), que fa pe-
rillar la viabilitat de l’entitat 
perquè està tocada de mort. 
Així, vam donar la paraula 
als socis perquè decidissin”. 
Unes manifestacions fetes 
a Ràdio Prat on també va 
destacar que “hi havia altres 
possibilitats que es van des-
cartar com fer un concurs de 
creditors i que l’AE Prat des-
apareixes o que els 450 socis 
posessin cada un uns 2.500 

euros per sufragar el deute.” 
D’altra banda, Quiñonero va 
anunciar també que quan es 
posin a la venda les accions 
“els socis són els primers que 

les podran comprar”. A més, 
va explicar que un dels re-
quisits que demanaran per 
l’entrada d’inversors és que 
“es facin càrrec de la multa.”

Foto: AE Prat

Els socis del club van aprovar la seva conversió a una entitat privada
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ESPORTS
Begues decideix els campions 
mundials de bicicleta elèctrica

Begues va acollir el Campionat del Món de 
bicicletes de muntanya elèctriques. La prova 
ciclista, on van participar una cinquantena de 

ciclistes, es va desenvolupar als entorns de la Clota. La 
competició va constar de dues modalitats de bicicleta 
de muntanya: XC, que es va disputar en els termes 
municipals de Castelldefels i Gavà, i enduro, que és la 
que va poder veure a Begues.

Mor el tennista Andrés Gimeno 
per una llarga malaltia 

El tennis català està de dol per la mort d'Andrés Gimeno. 
L'extenista va morir a l'edat de 82 anys després d'una 
llarga malaltia. Gimeno va ser el primer tenista català 

de la història a conquerir Roland Garros, l'any 1972, entre 
altres èxits en la seva dilatada trajectòria esportiva. Un 
any després de retirar-se, al 1974, va fundar al municipi 
de Castelldefels el Club de Tennis Andrés Gimeno, que va 
servir d'escola per a molts tenistes, i als anys 70 i 80 va ser 
entrenador de les federacions espanyola i suïssa. 

Rivals de Cornellà i Castelldefels 
a la Lliga Nacional Catalana EBA 

La XXXVIII Lliga Nacional Catalana EBA afronta la seva 
recta final amb el sorteig dels quarts de final de la 
competició amb la participació del BBA Castelldefels 

i el CB Cornellà. Aquests quarts de final comptaran 
amb els primers classificats dels vuits grups d'una fase 
prèvia disputada durant el mes de setembre. El Cornellà 
s'enfrontarà al Vic i el Castelldefels devant l'Igualada. 

L’Hoquei Club Sant Just guanya 
la Copa Esports Penedès  

L’Hoquei Club Sant Just Desvern va tancar la 
pretemporada amb un gran èxit esportiu abans de 
l'inici l'OK Lliga Argent. El conjunt de Ferran Pujalte 

es va imposar a l’HC Alpicat a la final de la sisena edició 
de la Copa Esports Penedès per 4-2 que es va celebrar al 
Pavelló de la Bonaigua de Sant Just Desvern. Va ser un 
enfrontament molt igualat fins al final. 

Foto: WES

SANT FELIU DE LLOBREGAT

L’esport local va celebrar a la Sala 
Ibèria la seva gran festa anual     
Durant la divuitena edició es van guardonar els millors 
esportistes i equips més destacats de la temporada 2018-2019

El dissabte 5 d'octubre va 
tenir lloc a la Sala Ibèria 
de Sant Feliu de Llobre-

gat, la 18a Nit de l'Esport, 
en el marc de la qual es van 
lliurar els premis als i les 
esportistes i equips més 
destacats de la temporada 
2018-2019. L’alcaldessa del 
municipi, Lídia Muñoz, va 
dir que “l'esport són valors, 
companyonia, és equip, és 
sacrifici i molta satisfacció 
perquè porteu el nom de 
Sant Feliu allà on aneu". Tal 
com s'ha fet en les darreres 
edicions de la Nit de l'Esport, 
aquest any novament s'han 
premiat esportistes a títol 
individual o equips de totes 
les entitats esportives locals 
que han presentat candi-
datura. Al llarg de la nit es 
van fe públics els noms dels 

finalistes i guanyadors que 
optaven al premi per a ca-
dascuna de les diferents enti-
tats o clubs esportius. Alguns 
dels guardonats han estat 
els equips benjamí B de la 
Penya Recreativa de Sant Fe-
liu i el benjamí A del Santfe-
liuenc FC; el cadet femení del 
Club Taekwondo Molero; el 
grup femení d’AE Fondistes 

SF; l'equip d'instructors de 
l'escola Kuksoolwon; l'equip 
federat del Club Petanca San 
José; l'aleví masculí de futbol 
sala de l'AMPA Bon Salvador; 
i l'equip infantil de la Penya 
Blanc i Blava de Sant Feliu.

Mencions
Al marge dels premis a les 
diferents entitats esporti-

ves locals, es van atorgar 
mencions especials per 
destacar la trajectòria o les 
fites aconseguides durant la 
passada temporada per di-
ferents persones de la ciutat 
relacionades amb l'esport: 
com ara Laura Carrillo, gim-
nasta del Club Rítimica Sant 
Feliu; Raquel Gómez, del 
Club Ciclista Sprint Bike; 
Daniel Funes, del CE Nintai 
Sant Feliu; Núria Marqués, 
Adrià González i Ana Mar-
cos, del Club Natació Sant 
Feliu; Gabriel Hernández 
i els delegats d'equip del 
Club Handbol Sant Llo-
renç; i Oriol Claret, d’UNES. 
També van ser guardonats 
Basquetbolitza't (projecte 
esportiu), Mireia Sancho, el 
senyor Suh, José Molero i 
Carlos Garrido.

Sant Vicenç dels Horts és 
el primer municipi de Ca-
talunya que compta amb 

un equip de futbol adaptat 
per a amputats, gràcies a la 
iniciativa de l’Associació de 
Futbol Sant Vicenç 2014, que 
ha creat aquesta secció. Ac-
tualment hi ha vuit jugadors 
amb alguna discapacitat físi-
ca que entrenen un cop per 
setmana al CF La Guàrdia, tot 
i que no competeixen per-
què no hi ha lliga de futbol 

adaptat.  El grup es va for-
mar quan un dels jugadors 
va parlar amb el president 
del club, Juan Carlos Ávila, 
i li van demanar ajuda per 
poder formar l’equip. Ara 
per ara el club està donant a 
conèixer aquesta nova secció 
i fomentar que més jugadors 
es puguin sumar al projecte 
esportiu. El club està acabant 
de realitzar els tràmits per 
inscriure's a la Federació Ca-
talana d’Esports de Persones 
amb Discapacitat Física.

Foto: Aj. SVH

Compta actualment amb vuit jugadors amb discapacitat física

SANT VICENÇ DELS HORTS

Es crea el primer equip de 
futbol adaptat de Catalunya

Fotos: Aj. Sant Feliu




